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Komisji Finansów Publicznych (nr 399)
14 kwietnia 2023 r.
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Andrzeja 
Kosztowniaka (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porzą-
dek obrad: 

– zaopiniowanie wniosku ministra sportu i turystyki w sprawie zmian w planie 
finansowym Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na 2023 rok.

W posiedzeniu udział wzięli: Andrzej Gut-Mostowy sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Tury-
styki wraz ze współpracownikami, Aneta Cieloch dyrektor Departamentu Finansowania Sfery Budże-
towej Ministerstwa Finansów wraz ze współpracownikiem.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Woźniak, Monika Biała i Adrian 
Maćkiewicz – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):

Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie w dniu dzisiejszym na posiedzeniu Komi-
sji Finansów. Witam gorąco wszystkich przybyłych, na czele z naszymi gośćmi. Witam 
pana Andrzeja Gut-Mostowego sekretarza stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki. 
Dzień dobry, panie ministrze. Witam serdecznie. Witam pana wraz ze współpracowni-
kami. Witam panie i panów posłów. Witam oczywiście również naszych współpracowni-
ków z biura.
Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Finansów Publicznych, stwierdza-

jąc kworum. Porządek dzienny posiedzenia przewiduje zaopiniowanie wniosku ministra 
sportu i turystyki w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej na 2023 r.
Czy  są uwagi  do porządku  dziennego?  Nie  widzę.  Wobec  niezgłoszenia  wniosku 

do porządku dziennego, stwierdzam jego przyjęcie.
Proszę o przedstawienie wniosku ze strony pana ministra sportu i turystyki w spra-

wie zmian w planie finansowym Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na 2023 r. Panie 
ministrze bardzo proszę.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki Andrzej Gut-Mostowy:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo. Przedstawiam wniosek w sprawie 
zmiany planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na rok 2023, na którą 
zgodę wyraził minister finansów i zwracam się z uprzejmą prośbą o wydanie pozytywnej 
opinii przez Komisję Finansów Publicznych.
Zmiana planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na rok 2023 dotyczy 

zwiększenia środków na zadania wynikające z ustawy tworzącej fundusz celowy o kwotę 
215 000 tys. zł z przeznaczeniem: 120 000 tys. zł na przebudowę, remonty i dofinanso-
wanie inwestycji obiektów sportowych i 95 000 tys. zł na rozwijanie sportu wśród dzieci 
i młodzieży. Środki aktualnie przeznaczone na przebudowę, remonty i dofinansowanie 
inwestycji obiektów sportowych w wysokości 717 000 tys. zł są niewystarczające w sto-
sunku do zdiagnozowanych potrzeb. Wnioskowane zwiększenie wydatków inwestycyj-
nych o 120 000 tys. zł zostanie przeznaczone na: 
1. Program inwestycji o szczególnym znaczeniu dla sportu w wysokości 40 000 tys. zł, 

co pozwoli dofinansować kolejne zadania o strategicznym znaczeniu dla polskiego sportu 
wyczynowego oraz pokryć zwiększone zapotrzebowanie na środki wygenerowane przez 
umowy zawarte w latach poprzednich. Inwestycje objęte tymi umowami, po początko-
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wych opóźnieniach spowodowanych pandemią i niestabilną sytuacją na rynku budow-
lanym, wchodzą obecnie w fazę końcową i w związku ze znacznym zaawansowaniem 
rzeczowym wymagają uruchomienia w bieżącym roku środków na dotacje. 
2.  Program  rozwoju  infrastruktury  piłkarskiej  w wysokości  20 000  tys. zł,  gdzie 

wystąpiła konieczność wypłaty dofinansowania w roku bieżącym w związku z niskim 
zaawansowaniem stanu robót inwestycyjnych w roku 2022.
3. Programy w ramach rozwoju infrastruktury sportowej przeznaczonej dla sportu 

powszechnego o wysokości 60 000 tys. zł w celu zapewnienia skutecznej realizacji i obję-
cia wsparciem finansowym jak największej liczby zadań inwestycyjnych w ramach pro-
gramów kontynuowanych z lat wcześniejszych oraz nowo wdrożonych, takich jak Teni-
sowa Polska – Program budowy infrastruktury tenisowej oraz program modernizacji 
kompleksów sportowych „Moje Boisko – ORLIK 2012”.
Dodatkowe środki, w zakresie rozwijania sportu wśród dzieci i młodzieży, w wysoko-

ści 95 000 tys. zł, przeznaczone będą na:
1.  Program  „prozdrowotny  wakacyjnych  półkolonii”  w wysokości  50 000  tys. zł. 

W ramach tego programu Ministerstwo Sportu i Turystyki we współpracy z Minister-
stwem Zdrowia planuje zorganizowanie w okresie wakacyjnym bardzo szeroko zakrojo-
nego programu wsparcia półkolonii dla dzieci i młodzieży, na co każdy z resortów prze-
znaczy po 50 000 tys. zł. Inicjatywa skierowana będzie do jednostek samorządu teryto-
rialnego, organów prowadzących szkoły, zarówno tych, które realizowały już półkolonie 
bądź w świetle zjawiska związanego ze stanem kondycji fizycznej i psychicznej uczniów 
dopiero zamierzają to zrobić. Planowane jest wsparcie tygodniowych akcji stacjonarnych 
skierowanych do zorganizowanych grup dzieci i młodzieży.
2. Pogram „mikro grantów” z kwotą 30 000 tys. zł, w ramach których planuje się 

wspieranie organizacji otwartych, ogólnodostępnych zajęć sportowych, turniejów spor-
towych, eventów, konkursów i innych wydarzeń sportowych, których budżet nie prze-
kracza 20 tys. zł. Projekty te stanowić mają podstawę do aktywnego spędzenia wolnego 
czasu w społecznościach lokalnych.
3. Program promocji sportu i aktywności fizycznej z kwotą 5 000 tys. zł, w ramach 

których planowane jest prowadzenie szerokich działań promujących sport i aktywność 
fizyczną w społeczeństwie, wskazując na płynące z tego korzyści dla zdrowia i rozwoju 
psychofizycznego oraz zachęcając do amatorskiego uprawiania  sportu  i prowadzenia 
aktywnego trybu życia.
4. Zwiększenie budżetu dla programu „Sport Wszystkich Dzieci”, w zakresie wspie-

rania projektów upowszechniania sportu u dzieci i młodzieży realizowany przez polskie 
związki sportowe w wysokości 10 000 tys. zł, w celu wsparcia systemowych rozwiązań 
ukierunkowanych na upowszechnianie aktywności fizycznych wśród uczniów szkół pod-
stawowych w ramach systemowych projektów opierających się na współpracy z klubami 
sportowymi, szkółkami i ośrodkami.
Na wnioskowane zwiększenie kosztów Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej pozwala 

stan środków pieniężnych pozostałych z okresów poprzednich, w wyniku którego stan 
środków pieniężnych na początek roku 2023 jest wyższy od planowanego o 241 651 tys. zł 
i wynosi 507 574 tys. zł. Po dokonaniu wnioskowanych zmian stan środków pieniężnych 
na koniec 2023 r. planowany jest na poziomie 101 024 tys. zł. Uprzejmie proszę o wyda-
nie pozytywnej opinii w zakresie wnioskowanych zmian planu finansowego Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej na rok 2023. To są podstawowe informacje w przedmioto-
wej sprawie. Jeżeli chodzi o szczegółowe informacje, to razem z dyrektorami jesteśmy 
do dyspozycji. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, panie ministrze.
Szanowni państwo, otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy są pytania?
Bardzo proszę, pani poseł Zofia Czernow.

Poseł Zofia Czernow (KO):
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący.
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Panie ministrze, Wysoka  Komisjo,  ja chciałam  się  zapytać  o narciarstwo,  o upo-
wszechnianie  i rozwój  narciarstwa. Te wszystkie  programy  są ciekawe  i nie wnoszę 
do nich uwag, ale myślę, że my absolutnie przykładamy zbyt mało uwagi do upowszech-
niania  i rozwoju narciarstwa,  a widać  to zawsze,  kiedy  organizujemy polsko-czeskie 
zawody w sportach zimowych. Dzieci czeskie już od przedszkoli osiągają znacząco lepsze 
wyniki, a nie nasze dzieci. I tak samo jest w szkole podstawowej, w szkole średniej. Póź-
niej mamy bardzo mało kandydatów w grupie reprezentacji Polski, takich jak Justyna 
Kowalczyk. Teraz po prostu nie mamy. A wynika to w dużej mierze z tego, że kluby nie 
mają na to pieniędzy, mają bardzo mało pieniędzy, a tylko bogatych rodziców stać na to, 
żeby sfinansować dzieciom udział w sportach narciarstwa biegowego czy zjazdowego. 
Po prostu coraz bardziej zaniedbujemy tę dziedzinę i będziemy w ogonie Europy. Dzię-
kuję bardzo.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję.
Bardzo proszę, panie ministrze.

Sekretarz stanu w MSiT Andrzej Gut-Mostowy:
Bardzo proszę pana dyrektora Buzę o udzielenie odpowiedzi w tej kwestii.

Dyrektor Departamentu Sportu dla Wszystkich w Ministerstwie Sportu i Turystyki 
Dariusz Buza:

Wysoka  Komisjo,  szanowni  państwo,  odnosząc  się  do pytania  pani  poseł  w kwestii 
promocji  i rozwoju narciarstwa,  jeżeli chodzi o sport powszechny, to mamy specjalnie 
dedykowany program, to jest właśnie program „Sport Wszystkich Dzieci”, i tutaj też 
wnioskujemy o zwiększenie budżetu tego programu właśnie w części dedykowanej dla 
polskich związków sportowych, które we współpracy z klubami sportowymi prowadzą 
programy wspierające kluby, odciążające rodziców, ażeby właśnie jak najwięcej dzieci 
w tych różnych sportach, nie dzieląc je na zimowe,  letnie, czy olimpijskie, nieolimpij-
skie, mogło uprawiać te sporty. W tej chwili trwa nabór tegoroczny do tego programu. 
Mogę tylko powiedzieć, że wśród 56 wniosków, które wpłynęły do programu, znajduje 
się także wniosek Polskiego Związku Narciarskiego, więc myślimy, że uda nam się pro-
wadzić w tym roku ten program razem z polskim związkiem. Dziękuję.

Poseł Zofia Czernow (KO):
Jeszcze jedno uzupełnię.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję.
Proszę o uzupełnienie.

Poseł Zofia Czernow (KO):
Ale jeszcze chciałam uzupełnić. Mnie chodzi o to, że są kluby sportowe, które zajmują się 
narciarstwem. Ja doskonale znam Dolnośląski Związek Narciarski i wiem, że pieniądze 
na Polski Związek Narciarski są przeznaczane głównie na skoki narciarskie. Czy nie 
należałoby bardziej adresować ich do klubów albo do szkolnych związków sportowych, 
żeby od razu trafiały docelowo tam, gdzie są wykorzystywane? Dziękuję.

Sekretarz stanu w MSiT Andrzej Gut-Mostowy:
Szanowna pani poseł, o podziale środków decydują związki. Polski Związek Narciarski 
sam jest uprawniony do tego, aby lokować i kierować środki tam, gdzie jest to właściwe. 
Ministerstwo nie ma możliwości ingerowania w suwerenne decyzje środków sportowych. 
Takie mamy prawo i taka jest słuszna praktyka.
Jeżeli  chodzi  o bardziej  szczegółowe  informacje,  to pozwolimy  sobie  przedstawić 

je na piśmie.

Poseł Zofia Czernow (KO):
Właśnie, bardzo proszę, bo pan minister nie zrozumiał mnie po prostu. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję.
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Bardzo  proszę  o zabranie  głosu  przez  pana posła Wojciecha Saługę. Panie  pośle, 
oddaję głos.

Poseł Wojciech Saługa (KO):
Panie ministrze, nic pan nie mówi w tym planie o pieniądzach na stadion dla Ruchu 
Chorzów. Pan premier Morawiecki spotkał się z kibicami i obiecał 100 mln zł – potwier-
dzał to pan minister Bortniczuk. Czy w tym planie są już te środki, czy to jest  jakaś 
tajemnica? Jak dzisiaj widzicie finansowanie tego stadionu? Kiedy będą te pieniądze 
przeznaczone, przekazane do miasta, w jakim trybie i w jakiej wysokości? Dziękuję.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Panie ministrze, bardzo proszę. To chyba troszeczkę inny premier obiecywał. Nie wiem, 
przynajmniej mi się tak wydaje.

Poseł Wojciech Saługa (KO):
Panie przewodniczący, premier Morawiecki obiecywał pieniądze, 100 mln zł.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Panie ministrze, bardzo proszę o odpowiedź.

Sekretarz stanu w MSiT Andrzej Gut-Mostowy:
W tej materii nie mamy stosownej wiedzy, dlatego pozwolimy sobie udzielić odpowiedzi 
na piśmie.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję.
Szanowni państwo, czy są jeszcze jakieś pytania w tej kwestii?

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Nie ma. Głosujemy.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
W takim razie pozwolę sobie przedstawić państwu projekt opinii nr 276 Komisji Finansów 
Publicznych do ministra sportu i turystyki w sprawie zmiany w planie finansowym Fundu-
szu Rozwoju Kultury Fizycznej uchwalonej na posiedzeniu w dniu 14 kwietnia 2023 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 14 kwietnia 2023 r. rozpa-

trzyła wniosek Ministra Sportu i Turystyki z dnia 11 kwietnia 2023 r. dotyczący zmiany 
w planie finansowym Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na 2023 r. Komisja Finan-
sów Publicznych zgodnie z art. 29 ust. 12 ustawy o finansach publicznych pozytywnie 
opiniuje propozycje zmian planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej 
przedstawione we wniosku.”
Szanowni państwo, czy są uwagi do takiej treści opinii? Nie widzę. Tym samym uwa-

żam ją za przyjętą.
Szanowni państwo, panie ministrze, dziękuję gorąco. Na tym wyczerpaliśmy porzą-

dek dzienny Komisji.
Szanowni państwo, dosłownie za 15 minut, w tej sali, rozpoczniemy komisję wspólną 

z Komisją Infrastruktury, więc krótka przerwa, prawdopodobnie higieniczna i wracamy 
na salę.


